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Po minulém úspěšném kvízu, který se 
vám podle ohlasů líbil, vám předkládáme 
další. 

-pk- ז

 Začneme historií. Víte, který z kostelů .1 ז
v Jihlavě je nejstarší? 

a) kostel sv. Jakuba
b) kostel sv. Ignáce
c) kostel sv. Kříže
d) kostel sv. Jana Křtitele

 Když jsme u těch kostelů. Možná víte, že .2 ז
věž sv. Jakuba měří 63 metrů. Tušíte ale, v jaké 
výšce se nachází ochoz, ze kterého můžete 
pozorovat široké okolí? 

a) 33 metrů
b) 40 metrů
c) 50 metrů
d) 55 metrů

 A teď něco k ulicím. Benešovu ulici s pěší .3 ז
zónou jistě znáte. Dříve nesla řadu jiných 
názvů. Jakých? 

a) Neugasse, Schillergasse, ulice 9. května
b) Breitegasse, Jodogasse, ulice 9. května
c) Ugartgasse, Breitegasse, ulice 9. května
d) Neugasse, Schillergasse, ulice 5. května 

 Ještě jednu o ulicích. Řada z vás se nechala .4 ז
v minulém kvízu napálit ulicí Holíkovou. A co 
ulice Mrštíkova? Po kom je pojmenována? 

a) po Aloisi Mrštíkovi
b) po Vilému Mrštíkovi
c) po obou bratrech 
d) po Josefu Mrštíkovi, který padl v roce 1945 při 

odboji  

-Opustíme ulice a připomeneme si památ .5 ז
ník postavený v roce 1993 obětem popraveným 
v Jihlavě v létech 1950-52 u dnešní vysoké ško-
ly. Kdo byl iniciátorem jeho postavení? 

a) starosta František Dohnal
b) Josef Rod, jeden z pozůstalých popraveného 

Františka Roda
c) Antonín Štěpánek, jihlavský předseda Konfe-

derace politických vězňů
d) tajemník MěÚ Josef Prosr

 Všichni kolem chodíme, ale reliéfu na .6 ז
Prioru si moc nevšímáme. Je na něm nápis: „Z 
bílého jihlavského stříbra králové čeští razíva-
li lva, dnes dělníci a lidé na traktorech říkají s 
láskou: Naše Jihlava.“ Víte, kdo je jeho auto-
rem? 

a) bývalý komunistický předseda MěÚ Karel 
Svoboda

b) básník Jan Skácel
c) básník Miroslav Holub
d) vzešel z ankety lidí

 Kdo by neznal olympijského vítěze v judu .7 ז
Lukáše Krpálka. Jaký má vztah k ředitelce Jih-
lavských listů Evě Krpálkové? 

a) je to jeho matka
b) je to jeho teta
c) jsou to sourozenci
d) žádný

 Ještě zůstaneme u sportu, ale obrátíme se k .8 ז
hokeji. Kdo nehrál za Duklu Jihlava? 

a) Jiří Lála
b) Vincent Lukáč
c) Jaromír Jágr
d) Jiří Dopita

-Konec sportu, jde se na městské části. Kte .9 ז
rá z následujících obcí není městskou částí Jih-
lavy? 

a) Henčov
b) Helenín
c) Malý Beranov
d) Kosov

-V minulém roce zemřel starosta a prv .10 ז
ní jihlavský primátor Ing. Vratislav Výborný. 
V zastupitelstvu působil řadu let. Víte, za jaké 
strany v něm byl? 

a) ODS
b) ČSSD (dnes SOCDEM)
c) ODS, ČSSD (dnes SOCDEM)
d) ODS, ČSSD (dnes SOCDEM), SNK-Evrop-

ští demokraté

-S jihlavskou zoo je nesmazatelně spoje .11 ז
no jméno Ing. Vladislava T. Jirouška. Dokážete 
odhadnout, jak dlouho zde působil? 

a) 18 let
b) 28 let
c) 38 let
d) 45 let

 U farářů je to jinak. Ti slouží na jednom .12 ז
místě pouze omezenou dobu. Věděli byste, kdo 
z těchto jmen nebyl v Římskokatolické farnosti 
u kostela sv. Jakuba v Jihlavě farářem? 

a) Josef Doubrava
b) Vojtěch Cikrle
c) Zdeněk Kozubík 
d) Ivan Božik 

 .Ještě se vrátíme k jednomu památníku .13 ז
Ten s názvem Zaváté šlépěje se nachází:

a) na hlavním hřbitově
b) v parku u sv. Ducha (Smetanovy sady)
c) v Parku Gustava Mahlera
d) před budovou vysoké školy 

-Nakonec něco pro ty, kteří čtou pocti .14 ז
vě Jihlavské listy nebo i tyto Jihlavské noviny. 
Kolik stupňů měla voda v řece Jihlavě 1. 1. 2025 
při novoročním plavání otužilců? 

a) -1 stupeň Celsia
b) 0 stupňů Celsia
c) 0,5 stupně Celsia
d) 1 stupeň Celsia

 Úplně nakonec otázka k parkování. Může .15 ז
se parkovat podél chodníku před bývalým 
obchodem Baťa na Masarykově náměstí vpravo 
- z pohledu shora náměstí? 

a) ano, můžete tam parkovat, ale ne déle než 20 
minut

b) ne, nesmí se tam parkovat  
c) ano, můžete tam parkovat, ale musíte zaplatit 

parkovné
d) ano, můžete tam parkovat, ale jen s autem do 

3,5 tuny 
 Řešení na str. 15.

Znáte svou Jihlavu? Otestujte se - II. 

JEDEN z posledních snímků budovy železniční stanice Jihlava-město. Dnes už tam není.  Foto: Petr Klukan

Bourání budovy nafotila spousta lidí a zveřejnila 
na sociálních sítích. Objevily se i reakce lidí na FB 
Fotogra�e z Jihlavy: 

Josef Pácha ז  - Tak na co se bude nadávat teď. 

Petr Schindler ז  - To bylo keců a je fuč, no.

Zett ז  - Teď očekávám standardní vášnivou debatu o 
tom, že je to takto pěkné, škoda tam něco stavět, měl 
by se tam rozšířit park a nádraží posunout za město - 
nejlépe na místo současného hlavního nádraží. 

Hana Čermáková ז  - Docela by mě zajímalo, proč se v 
docela nedávné době investovalo do parkoviště a okolí, 
když se to nyní vše likviduje? Toto přece jistě plánované 
bylo už dávno, a tak se zdá, že to byly zbytečně investo-
vané finance .

K poslednímu dotazu lze jen dodat, že parkoviště 
je plánované a nemá se rušit, naopak se zbudovalo 
již dopředu.  -pk-


